



## Otto Kemmerich, Honor Swimmer, Germany, 1968



Personal Website (None known)

**Otto Kemmerich** completed many epic swims in the 1920s and 1930s many without a boat/safety crew. In July 1924 he swam from Husum to Westerland. In August 1925 he swam from Fehmarn to Warnemünde (approximately 50 km) in about 22 hours. On August 26th 1926 he failed in his attempt in the English Channel. On September 9th, 1926 he swam as the first swimmer through the Fehmarn belt. On April 10th 1927 he set an endurance swimming record in Hamburg-Wandsbek (32 hours) in a small swimming pool of the Reichardt-Werke. On April 8th 1928 he set an endurance swimming record in Hamburg, Circus Busch (46 hours), in a duel against the sea lion "Leo" (who was pulled out after 38 hours). In August 1928 he swam from Pillau to Sopot (approx. 88 km) through the Gdańsk Bay in 43 hours and 15 minutes. In 1952 he planned a 200 km stage swim (at the age of 66) from Ebsjerg Denmark to Husum Germany. He died during the last stage from Hörnum (Sylt) to Amrum on 11 August 1952. Days later on 17 August 1952, his body was found near Föhr.

[Expanded Biography \(Openwaterpedia\)](#)

[Long Swims Database \(Marathon Swimmers Federation\)](#)

### German Translation

**Otto Kemmerich** absolvierte in den 1920er und 1930er Jahren epische Schwimmen, viele davon ohne Bootsbegleitung und Sicherheitsmannschaft. Im Juli 1924 schwamm er von Husum nach Westerland. Im August 1925 schwamm er von Fehmarn nach Warnemünde (ca. 50 km) in ca. 22 Stunden. Am 26. August 1926 scheiterte er bei einem Versuch den Ärmelkanal zu durchschwimmen. Am 9. September 1926 schwamm er als erster Schwimmer durch den Fehmarnbelt. Am 10. April 1927 stellte er in Hamburg-Wandsbek in einem kleinen Schwimmbecken der Reichardt-Werke einen Ausdauerschwimmrekord auf (32 Stunden). Am 8. April 1928 stellte er im Hamburger Circus Busch einen neuen Ausdauerschwimmrekord (46 Stunden) im Duell gegen den Seelöwen "Leo" auf (der nach 38 Stunden herausgezogen werden musste). Im August 1928 schwamm er in 43:15 Stunden von Pillau nach Sopot (ca. 88 km) durch die Danziger Bucht. 1952 plante er ein 200 km langes Etappenschwimmen (im Alter von 66 Jahren) von Ebsjerg Dänemark nach Husum Deutschland. Er starb auf der letzten Etappe von Hörnum (Sylt) nach Amrum am 11. August 1952. Tage später, am 17. August 1952, wurde seine Leiche in der Nähe von Föhr gefunden.